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SESJA NADZWYCZAJNA 
RADY GMINY NĘDZA 

17.06.2014 roku 
godz.7

30 

 

PROTOKÓŁ NR   LIII  /  2014 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący Rady Gminy  Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność 
obrad; na sesję nadzwyczajną zwołaną na wniosek Wójta Gminy Nędza z dnia 16 czerwca 2014r. 
przybyło 11 radnych ; nieobecni radni:  Marian Gzuk, Rafał Lincner, Krystian Placzek, Henryk 
Postawka  . 
 
Porządek obrad sesji. 
 

1. Otwarcie sesji-stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

2.   Przyjęcie uchwał w sprawie : 
1. zmieniającą Uchwałę Nr XXXII/261/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 28 stycznia 2013r. w 

sprawie  zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 
PROW 2007-2013 ; 

2. zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2014 Gminy Nędza Nr XLIV-348-2013 z dnia 16 
grudnia 2013r: 

3. zmieniającą Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w 
sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza ; 

4. zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 
5. zmiany „Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji urządzeń wodociągowych na lata 2014-

2017”; 
6. zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie podziału powiatu 

raciborskiego na okręgi wyborcze w celu przeprowadzenia wyborów do rady powiatu. 
 

3.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad. 2 
 
1) Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że zmiana uchwały podyktowana jest pismem z Urzędu 

Marszałkowskiego z dnia 2 czerwca 2014r. , które w treści zawiera m.in. wytyczne dotyczące 
kosztów kwalifikowanych w zakresie budowy kanalizacji sanitarnej, obecnie trwają prace 
dotyczące I etapu budowy kanalizacji sanitarnej w Ciechowicach, Urząd Marszałkowski jako 
instytucja przyznająca dofinansowanie informuje, że warunkiem osiągnięcia przez wnioskodawcę 
celu operacji  jest podłączenie mieszkańców do sytemu kanalizacji sieciowej, po tej informacji 
Urząd Gminy 6 czerwca 2014r. wystosował pismo do Urzędu Marszałkowskiego informujące o 
naszym stanie rzeczy czyli położeniu sieci kanalizacji bez podłączenia odbiorców; 10 czerwca 
otrzymaliśmy odpowiedź od Urzędu Marszałkowskiego, w którym poinformowano Urząd Gminy, 
że musi być osiągnięcie celu poprzez podłączenie mieszkańców do sieci kanalizacyjnej, jeśli nie 
będzie to zrealizowane do czasu ostatecznego złożenia wniosku o płatność ostateczną to nastąpi 
odmowa wypłaty środków. Gmina podjęła następującą decyzję – na chwilę obecną Gmina ma 
zaciągniętą pożyczkę na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW w Banku Gospodarstwa 
Krajowego, wielkość kwoty, która jest wykorzystana na chwilę obecną to jest płatność 
zrealizowana na dzień 8 maja 2014 i wykorzystana z pożyczki - kwota 559.204,37 zł , korzystanie 
z pożyczki polega na tym, że najpierw przedstawiamy Bankowi faktury, Bank je płaci, a Urząd 
Marszałkowski przelewając nam środki tytułem zrealizowania zadania, spłaca pożyczkę, która 
jest zaciągnięta, przelewa środki na konto Banku. Gmina podjęła decyzję, iż należy spłacić 
pożyczkę z dochodów własnych.  Kolejnym etapem płatności będzie płatność zleceniobiorcy w  
miesiącu październiku, redukujemy więc  inne zadania inwestycyjne, zwiększamy dochody, 
rezygnujemy z reszty pożyczki z BGK, ponadto jest propozycja zaciągnięcia kredytu w  banku 
komercyjnym. 



2 

 

  Wójt Gminy poinformowała radnych, że Urzędowi Marszałkowskiemu został przedstawiony 
harmonogram prac, który został przez nich zaakceptowany. Wszystko było w porządku, gdyż 
priorytetem wymaganym przez Urząd Marszałkowski jest efekt ekologiczny. Jeśli dostaniemy w 
przyszłym roku pieniądze te ZIT-owskie, które przeznaczone są na budowę oczyszczalni to nie 
będzie problemu, ale może być tak, że pieniądze przyjdą za późno i możemy ze wszystkim nie 
zdążyć; wtedy musielibyśmy zwrócić dotację  i odsetki prawie 200.000,00 zł ,gdyż zmieni się 
oprocentowanie z 3% na 10%; dlatego żeby temu zapobiec i realizować spokojnie dalej zadanie, 
pokryjemy to z własnych pieniędzy ,a w kolejnym etapie będziemy starać się o dofinansowanie. 
Skarbnik Gminy przekazała informację, że pożyczka będzie spłacona z dochodów własnych w 
2014r.  
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię. Nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 11 głosami za, (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr LIII-398-
2014  zmieniającą Uchwałę Nr XXXII/261/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 28 stycznia 2013r. w 
sprawie  zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 
PROW 2007-2013. 
 
2) Skarbnik Gminy odczytała proponowane zmiany w uchwale budżetowej na 2014 rok zgodnie z 
przedłożonym radnym projektem. Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię. 
Radny Julian Skwierczyński zapytał o zestawienie planu przychodów i rozchodów w pkt 2 kwota 
430.000,00 zł w paragrafie 952. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że punkt 2 to kredyt w banku 
komercyjnym na kwotę 430.000 zł ,spłacany w 2015 w kwocie 230 000 oraz w 2015 w kwocie 
200 000 zł. 
Wójt Gminy poinformowała radnych ,że musimy podjąć tę uchwałę ,żeby w księgowości wszystko 
się zgadzało, ale to nie znaczy, że będziemy ten kredyt zaciągać. Jeżeli będziemy mieć 
zagospodarowane własne pieniądze to będziemy płacić wszystko z własnych dochodów. 
Nie zgłoszono dodatkowych pytań. 
 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 11 głosami za, (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr LIII-399-
2014  zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2014 Gminy Nędza Nr XLIV-348-2013 z dnia 16 
grudnia 2013r: 
 
3) Skarbnik Gminy odczytała proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nędza; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań. 
 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 11 głosami za, (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr LIII-400-
2014  zmieniającą Uchwałę Nr XLIV/347/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 16 grudnia 2013r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza . 
 
4) Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały – zaciągnięcie kredytu długoterminowego w 
wysokości 430.000,00 zł na finansowanie planowanego deficytu budżetowego, gdzie rozchody i 
wydatki związane ze spłatą odsetek zostaną pokryte z dochodów własnych w latach 2015-2016 w 
tym: w 2015r. kwota 230.000,00 zł, w 2016r. kwota 200.000,00 zł Przewodnicząca Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; nie zgłoszono 
żadnych pytań. 
 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 10 głosami za, 0 głosami przeciw i 1 głosem wstrzymującym 
się  przyjęła Uchwałę Nr LIII-401-2014 w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
5) Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że proponowane zmiany dotyczą zadania 
modernizacji dwukomorowego zbiornika wody pitnej, realizacja zadania nastąpi w latach 
2014/2015, ogłoszono przetarg i po nim należy dokonać zmiany pomiędzy rokiem 2014 i 2015, 
kosztorys inwestorski był niższy niż najniższa cena, jaką zaproponowano po przetargu. Do roku 
2014 Prezes PK złożył propozycję zwiększenia środków na inwestycję o 42.000,00 zł ze środków 
własnych, a z roku 2015 zmniejsza o 26.000,00 zł.; po przetargu w roku 2014r. będzie do 
zapłacenia wykonawcy kwota 135.077,00 zł netto, a w roku 2015 kwota ponad 60.000,00 zł.  
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Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono więcej pytań. 
 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 11 głosami za, (jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr LIII-402-
2014 w sprawie  zmiany „Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji urządzeń wodociągowych 
na lata 2014-2017”. 
 
 6) Wójt Gminy poinformowała radnych, że w uchwale nic się nie zmienia, mamy 5 radnych z 
okręgu Nr 4. 
Wiceprzewodniczący Rady Krystian Okręt zwrócił uwagę że wszędzie powinny być okręgi 
jednomandatowe, kodeks wyborczy jest niekonsekwentny, można było ograniczyć liczbę radnych 
do 10 i okręgi zrobić większe, co taki kandydat może zaoferować ,jeśli okręg składa się  6 ulic, 
jest to po prostu śmieszne, wiemy że dokonanie podziału stworzyło wiele problemów, sąsiedzi z 
jednej strony ulicy głosują na kogoś innego, a sąsiedzi z drugiej strony ulicy też na kogoś innego.  
Radny Julian Skwierczyński zapytał ,dlaczego projekt uchwały został dopiero przestawiony dzisiaj 
a nie na ostatniej sesji, skoro pismo ze Starostwa wpłynęło do Urzędu Gminy 22 maja, a sesja 
była 26 maja. Przewodniczący Rady odpowiedział, że była jeszcze praca w Komisjach, Rada 
opiniuje projekt albo pozytywnie albo negatywnie, nie wprowadzamy żadnych zmian do projektu. 

 
Rada Gminy przy 11 głosujących, 11 głosami za, (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr LIII-403-2014 
w sprawie  zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie podziału powiatu 
raciborskiego na okręgi wyborcze w celu przeprowadzenia wyborów do rady powiatu. 
 
Ad. 3  
 
Przewodniczący RG stwierdził ,że wyczerpano porządek obrad. 
Przewodniczący RG zamknął sesję nadzwyczajną zwołaną na wniosek Wójta Gminy Nędza w dniu  
17 czerwca 2014r. godz.7

54
.
 

 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała ;K. Tront 


